





# 借 INFORMATION STATION

#### Information Station-Truly Outstanding Friendly Service

"Excuse me, where can we taste great food?" "Excuse me, what are the specialty products of this region?" If you have any question during your journey in Taiwan, come to the Information Station and say "Excuse me~"You may be pleasantly surprised!

In order to help independent travelers have their question answered via friendly, Taiwanese-style service, the Taiwan Tourism Bureau has collaborates with friendly stores and service providers throughout Taiwan to establish "Information Stations" that help visitors in Taiwan.

You can spot an "Information Station" by its yellow, round"Information Station"sign with black letters.Besides wall maps and friendly travel information services, the station also has a Wi-Fi hotspots and QR codes that guide visitors to a variety of cloud-based travel services.

Information Stations add "local characteristics" and "hospitability" to your journey. The aim is to create moving experiences that will encourage visitors to come back time after time, so that they can continue to enjoy the beauty of Taiwan and the warm hospitality of her people.

Come on, don't be shy; everyone is invited to make inquiries at the "Information Station"!

24HR toll-free travel information hotline: 0800-011765

#### 借問站 友善服務真正讚

「借問一下‧哪裡有好吃的?」、「借問一下‧這裡的特產是什麼?」。在旅行臺灣的旅途中有任何問題‧來到借問站輕鬆的「借問一下……」‧就會有讓人讚不絕口的驚喜!

為了以「歡喜相借問」的臺式熱情服務·協助自由行旅客解決疑 難雜症·交通部觀光局特別與全臺友善店家與服務單位合作設立 「借問站」·讓遊客輕鬆暢遊臺灣。

來到「借問站」的門口·您會看見黃底黑字的圓形「借問站」招牌·借問站裡除了有地圖資訊看板與友善的旅遊諮詢服務外·並設有WiFi熱點與QR code引導至雲端提供各項旅遊服務。

「借問站」讓您的旅遊過程融入了「在地」與「人情味」,就是想為旅人創造一遊再遊、一「遊」未盡的感動體驗,可看見臺灣之美,也感受熱情臺灣。請大家「免拍謝」,快去借問一下!。

24小時免付費旅遊諮詢服務熱線(1) 0800-011765

## 人生地不熟•一問解千愁

New Information Stations-Enjoy friendly experiences



食之飴商行

#### **晑邊地區旅遊諮詢服務**



Taipei City,New Taipei City,Keelung i-center Travel Service System		
Keelung Visitor Information Center	No. 5-1, Gangxi Street, Ren'ai District, Keelung City	02-24287664
Fulong Visitor Center	No.36, Xinglong St., Fulong Village, Gongliao Dist., New Taipei City	02-24991210
Yehliu Visitor Center	No.167-1, Gangdong Rd., Wanli Dist., New Taipei City	02-24922016
Jinshan Visitor Center (Yehliu Service Station)	No.171-2, Huanggang Rd., Jinshan Dist., New Taipei City	02-24988980
Baisha Bay Visitor Center	No.33-6, Xiayuankeng , Demao Village, Shimen Dist., New Taipei City	02-86355100
Sanzhi Visitor Center	No.164-2, Putoukeng, Pupin Village, Sanjhih Dist., New Taipei City	02-86355143
Guanyinshan Visitor Center (Guanyinshan Service Station)	No.130, Sec. 3, Lingyun Rd., Wugu Dist., New Taipei City	02-22928888

#### 24小時免付費旅遊諮詢服務熱線 (() 0800-011765



#### 問站資訊



#### 食之飴商行

食之飴位於基隆八斗子國立海洋科技博物館後方,食之飴取《十隻魚》之諧音,代表豐收、種類豐富之意,因此運用基隆在地特產發展多樣創意美食,將故鄉的特產加以發揚光大,讓更多人看到基隆在地天然美食的新風貌。對於食品的要求與責任,堅持不添加色素及防腐劑,用最天然的食材感動每一位旅客的味蕾,是在地大受好評的基隆新創意美食。

#### Shi Zhi Yi Shop

Located behind the National Museum of Marine Science and Technology in Badouzi, Keelung, Shi Zhi Yi Shop is a homophone of the Chinese name "Ten Fishes", which represents a bountiful harvest and a rich variety of food, so that the local specialties of Keelung can be used to develop a variety of creative food and to promote the specialties of Keelung, so that more people can enjoy a refreshing type of Keelung's local natural food. We insist on no colorants and preservatives, and use the most natural ingredients to delight the taste buds of every traveler, which is a new creative iteration of Keelung cuisine that has been well received locally.



#### 台灣好行・台灣觀巴

### 台灣好行 輕鬆出遊好方式

「台灣好行(景點接駁公車)」服務將旅客從景點附近的臺鐵、 高鐵等交通場站接送至主要觀光景點,是想自行規劃行程又不想 開車或跟團的旅客,節能減碳與輕鬆出遊的好方式。

#### Taiwan Tourist Shuttle – The Easy Way to Travel

The "Taiwan Tourist Shuttle" is a bus service designed exclusively to help travelers, both local and foreign, get around Taiwan with the utmost convenience and economy. From Taiwan Railways train stations and High Speed Rail stations, the shuttle buses take travelers to nearby tourist attractions, covering all of the island's main scenic destinations. The Taiwan Tourist Shuttle is the easiest and most convenient way to travel for people who are without their own transportation and are not with a tour group. It not only allows them to plan their itineraries flexibly, but also resonates with the new tourism trend of energy conservation and carbon reduction.







#### 台灣觀巴 深度體驗悠遊臺灣之美

「台灣觀巴」集合全臺灣各大景點,規劃多種精采套裝行程,悠遊臺灣特色風光、體驗在地文化,發現臺灣無限魅力!「台灣觀巴」可直接至飯店、機場及車站迎送旅客並提供全程交通、導覽解說、旅遊保險及低成行人數等貼心服務,讓您輕鬆體驗低碳小旅行。

## Taiwan Tour Bus-In depth Appreciation of Taiwan's Splendors

The Taiwan Tour Bus covers major tourist destinations in Taiwan with a variety of dazzling travel itineraries, allowing you to travel the beautiful island of Formosa with ease and discover her infinite appeal! The Taiwan Tour Bus offers convenient, comfortable and friendly guided tours to a variety of top tourist destinations, with pick-up and drop-off at your hotel, airport, or rail station. Other thoughtful services such as travel insurance allow you to enjoy your sightseeing journey effortlessly and comfortably.









#### 食之飴商行

址:基隆市中正區八斗街37號

話: 02-24695855

營業時間:09:30-18:30(公休時間依臉書公告)

站:www.facebook.com/食之飴-152591504935916

店內販售自家漁船捕撈的各式新鮮的基隆海味、鎖管、透 抽..等,並且接受網路訂購送貨到府,首創研發的小卷蘿 蔔糕、飛魚卵蘿蔔糕、翡翠海藻蘿蔔糕、香菇素蘿蔔糕等 均大受好評,主打新鮮、未額外調味的化石燒,完整保留 天然海鮮滋味,獨特的私房美食,千萬不能錯過!

#### Shi Zhi Yi Shop

Address: No. 37, Badou Street, Zhongzheng

District, Keelung City

Phone: 02-24695855

Hours: 09:30-18:30(According to Facebook

announcement)

Website: www.facebook.com/食之飴-152591504935916

The store sells a wide assortment of fresh Keelung seafood caught by our own fishing boats, such as neritic squids and cuttlefish, etc. The shop also accepts online orders for delivery to your home and has developed the first squid-flavored turnip cake, flying fish roe turnip cake, jade seaweed turnip cake, and mushroom vegetarian turnip cake The restaurant's fresh, unseasoned fossil seafood cake is a must-try for anyone who wants to enjoy the pure natural taste of seafood. A unique private dining experience

### Food / Accommodation / Places to go

#### 1 羊世寶羊肉爐 😵

Yangshibao Mutton Hot Pot

基隆市中正區北寧路296號 No. 296, Beining Road, Zhongzheng District, Keelung City

国) 02-24695678 ( 平日(Weekday) 17:00-23:00 假日(Holiday) 16:00-23:00

#### 2 春興水餃店 😵

Chun Xing Dumpling Restaurant

♀ 基隆市中正區環港街68號 No. 68, Huangang Street, Zhongzheng District, Keelung City

□) 02-24690300 **小** 11:00-20:00 **休** 週一 MON

#### 3 汎洋活海鮮 😵

Fan Yang Live Sea food Restaurant

基隆市中正區環港街82號 No. 82, Huangang Street, Zhongzheng District, Keelung City

(a) 02-24691192 (b) 09:30-20:30

#### 4 八斗子海濱公園 🗿

Badouzi Seaside Park

基隆市中正區北寧路21號 No. 21, Beining Road, Zhongzheng District, Keelung City

34hr

## 5 新鱻貨 🐬 凹

Fresh Seafood (Xin Xian Huo)

基隆市中正區八斗街55-11號 No. 55-11, Badou Street, Zhongzheng District, Keelung City

🔝 0987-027001 🕔 09:00-18:00 休 週一 MON

## 6 心干寶貝 🤊 🖸

基隆市中正區北寧路311-5號B1 B1, No. 311-5, Beining Road, Zhongzheng District, Keelung City

(a) 02-24692107 (b) 10:00-18:00

## 7 玥成上海美味鮮湯包 😵

Yuecheng Shanghai Soup Dumpling

基隆市中正區北寧路317-6號 No. 317-6, Beining Road, Zhongzheng District, Keelung City

11:00-14:30 \ 16:30-20:30

休 週二 TUE





食之飴商行 Shi Zhi Yi Shop

警察局

大坪海岸

P 停車場

• 國立海洋科技博物館

-區域探索館

口味香炸雞 Xaovipang Fried

Chicken

藻遍海餃

望幽谷

八斗子步道

八斗邀

玥成上海美味鮮湯包

六石麵 Liushi Noodle

八斗子漁村文物館

國立海洋科技博物館 tional Museum of Marine S

海科館綠色隧道

● 望幽谷濱海步道

P 65高地停車場

65 Highland Parking Lot

八斗子海濱公園

新鱻貨海鮮店 PKSP Frach Seafood

〇一高地〇

七斗山

TAIWAN

飛天掃帚裝置藝術 🔿

復育公園停車場

瑪利歐披薩

長潭里漁港 臺灣水準原點 Taiwan Datum Benchman k O 長潭里漁港潮間帶

容軒步道景觀平台

望海巷跨海景觀橋

P 濱海遊憩區停車場 Di Er Parking Lot

八斗子車站 adouzi Station 白舍爱琴海 深澳鐵道自行車 18

食之飴商行為出發地

10

min

Shi Zhi Yi Shop is the starting point and these are the recommended attractions within 10 minutes by car.

警察局 P 停車場 Parking Lot

¥ 美食

更多資訊 re informati



基隆市文化觀光局接受

台2線濱海71公里

## 8 國立海洋科技博物館 ◎◎❷◎

National Museum of Marine Science and Technology

♀ 基隆市中正區北寧路367號 No. 367, Beining Road, Zhongzheng District, Keelung City

(a) 02-24696000 (b) 09:00-17:00

休 週一 MON

#### 🧿 潮境智能海洋館 💿 i OCEAN

♀ 基隆市中正區北寧路369巷61號 No. 61, Lane 369, Beining Road, Zhongzheng District, Keelung City

(a) 02-24696000 (b) 09:00-17:00

休 週一 MON

#### 10 希臘天空景觀餐廳 🕄

Greece's Sky Restaurant

基隆市中正區北寧路369巷50號 No. 50, Lane 369, Beining Road, Zhongzheng District, Keelung City

量) 02-24698000 ① 11:00-20:30 休週一、二(MON,TUE)

## 11 金川石頭火鍋

Jinchuan Stone Hotpot

基隆市中正區北寧路369巷50-1號 No. 50-1, Lane 369, Beining Road, Zhongzheng District, Keelung City

#### 12 Queen's Time好時光 😵

♀ 基隆市中正區北寧路369巷45-4號 No. 45-4, Lane 369, Beining Road, Zhongzheng District, Keelung City

## 13 傻大姐海景餐廳 😵

Shadajie Restaurant

基隆市中正區北寧路369巷45-2號 No. 45-2, Lane 369, Beining Road, Zhongzheng District, Keelung City

(a) 02-24691796 (b) 10:30-21:00

#### 14 臺灣水準原點 💿

Taiwan Datum Benchmark

基隆市中正區北寧路 Beining Road, Zhongzheng District, Keelung City

#### 15 容軒景觀平台 💿

Rongxuan Observation Deck

基隆市中正區北寧路446巷 (依指標前往步道入口)

Lane 446, Beining Road, Zhongzheng District, Keelung City (Follow the signs to the trail entrance)

隱身於海科館火車站旁的景觀步道,總長約400公尺,階 梯型步道規劃完善、觀景平台可360度欣賞八斗子山海美 景,眺望海科館、長潭里漁港、跨海景觀橋等美景。

With a total length of about 400 meters and a well-planned stairway, the scenic walkway is hidden next to Haikeguan Station. The viewing platform offers a 360-degree view of the mountains and ocean of Badouzi, overlooking the National Museum of Marine Science and Technology, Chang-Tan Fishing Harbor and the cross-sea bridge.

#### 16 望海巷跨海景觀橋 💿

Wanghaixiang Cross-sea Landscape Bridge

♀ 基隆市中正區北寧路望海巷漁港 Wanghai Lane Fishing Port, Beining Road, Zhongzheng District, Keelung City 望海巷跨海景觀橋全長170公尺,銜接基隆、東北角海 岸、以清水模結構設計加上視覺串透的欄杆、可以將新 北九份金瓜石一帶山景・和海港美景盡收眼底。 The 170-meter-long Wanghaixiang Cross-Sea Bridge connects the Keelung and Northeast Coast, and is built with architectural concrete

and a railing that provides a panoramic view of the mountains and the harbor around Jinguashi in Jiufen, New Taipei City

### 17 八斗子車站 Badouzi Station 😩 💿

♀ 基降市中正區砂子里省道臺2線 (與新北市瑞芳區交界處、無站房) Provincial Highway No. 2, Shazili, Zhongzheng District, Keelung City

(Junction with Ruifang District, New Taipei City, no station building) 有「北台灣多良車站」美譽的八斗子車站・一出站就能 立即看到壯觀的海景、依山傍海、海天一線、是北台灣

On the mountain with a spectacular view of the ocean skyline as soon as one leaves the station, Badouzi Station, known as the "Dora Station in Northern Taiwan," is the most beautiful station in Northern Taiwan.

#### 18深澳鐵道自行車 💿 Shen'ao Rail Bike

#### 八斗子月台 Badouzi Platform

新北市瑞芳區建基路二段121號 No. 121, Section 2, Jianji Road, Ruifang District, New Taipei City (八斗子火車站旁)(next to Badouzi Railway Station)

## 深澳月台 Shenzhen-Ao Platform

新北市瑞芳區建基路二段1-1號 No. 1-1, Section 2, Jianji Road, Ruifang District, New Taipei City (建基煤礦 深澳電廠旁)(Jianji Coal Mine, next to Shenao Power Plant)

(a) 02-24062200

洽詢時間(Contact time)9:00~17:00 (1) 採預約訂票制,現場僅候補 Appointment booking system, on-site only waitlist